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 ملخص:

تتناول هذه الدراسة موضوع تحديات التنمية المحلية التشاركية في الجزائر، وآليات 
تعزيزها من خلال اعتماد الأساليب الحديثة التي تقوم على، المشاركة، التعاون، التضامن 

الأعمال من خلال الإشكالية التالية: فيما تكمن تحديات التنمية المحلية التشاركية والتنسيق في 
 في الجزائر، وما هي آليات تعزيزها؟

وقد تم التوصل إلى أن تحديات التنمية المحلية التشاركية في الجزائر، متعددة ومختلفة 
 التالية: ومست مختلف القطاعات، وجب التصدي لها ومواجهتها من خلال الاتجاهات

تحقق التنمية المحلية التشاركية الفعلية في الجزائر، يكمن في تجسيد الإصلاحات 
 المطلوبة وضمان الالتفاف الكامل للأطراف الفاعلة على المستوى المحلي.
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 المواطن، تحديات.التنمية المحلية، التشاركية، الإدارة المحلية، المجتمع المدني، القطاع الخاص، 
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Abstract: 

This study addresses the theme of the issues of participatory local 

development in Algeria, and the mechanisms to enhance them through 

the adoption of modern methods which are based on participation, 

cooperation, solidarity and coordination in actions through the 

following problem: What are the challenges of participatory local 

development in Algeria, and what are the mechanisms to strengthen 

them? 

It was concluded that the challenges of participatory local 

development in Algeria are multiple and different and have affected 

various sectors. They must be approached and confronted through the 

following directions: 

Achieving genuine participatory local development in Algeria consists 

of embodying the necessary reforms and ensuring the full involvement 

of actors at the local level. 

Key words: Local development, participatory, local administration, civil society, the 

private sector, the citizen, challenges. 


